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Dokud bude podzim  nebudu mít dost rukou  pláten a barev na , ,
malování krásy  kterou vidím, .   Vincent van Gogh 



Krátce z jednání obecního zastupitelstva v 3. čtvrtletí 2022

zastupitelstvo obce schválilo:
✔ Výjimku v počtu dětí v ZŠ Martínkovice na školní rok 2022/2023.
✔ Finanční příspěvek ve výši 50.000,- Kč pro Římskokatolickou farnost, děkanství Broumov, na opravu
věže kostela sv. Jiří a Martina v Martínkovicích. 
✔ Žádost manželů Vajsarových o prodloužení termínu na dokončení stavby rodinného domu na p.p.č. 1464/5
v k.ú. Martínkovice do konce roku 2023. Do dodatku kupní smlouvy budou promítnuty případné sankce za
nedodržení termínu výstavby potřebného počtu rodinných domů. Výstavba kanalizačního řadu na uvedené
pozemky byla provedena za spolufinancování z dotačního titulu MMR a při nedodržení podmínek dotace
hrozí riziko vrácení dotace + penále.
✔ Smlouvu se společností Centrum evropského projektování a.s. o zpracování žádosti o dotaci z Programu
Regenerace brownfieldů ve vlastnictví obcí pro podnikatelské využití na projekt „Rekonstrukce brownfieldu
č.p. 42 v Martínkovicích“.
✔ Výběr nájemce rekreačního objektu Chata pod Korunou na sezonu v roce 2023 obálkovou metodou.

zastupitelstvo obce zamítlo:
✗ Žádost o finanční příspěvek Římskokatolické farnosti, děkanství Broumov, na cestu fotografické výstavy
TEMPUS FUGIT II do Chicaga.
✗ Žádost města Teplice nad Metují o finanční podporu 39. ročníku Mezinárodního horolezeckého filmového
festivalu. 

zastupitelstvo obce vzalo na vědomí:
• Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce Martínkovice v roce 2022. 
• Vznik dokumentu Adaptační strategie na klimatickou změnu, část povodí Stěnavy. 

zastupitelstvo obce pověřilo:
 Starostu  obce  přípravou  obecně  závazné  vyhlášky  o  regulaci  hlučných  činností  a  používání  zábavní

pyrotechniky.
 Starostu obce zadáním poptávky na cenovou nabídku na dodání nových svítidel veřejného osvětlení.

Volby do zastupitelstva obce
Dne 23. a 24. září 2022  se konaly volby do zastupitelstva obce. V naší obci se volilo 7 členné zastupitelstvo.
Svůj hlas přišlo dát svým favoritům 55% voličů. Ze dvou kandidátních listin byli zvoleni tito zastupitelé:

Z volební strany č. 1 Sdružení nezávislých kandidátů 1
1. Evžen Müller počet hlasů 82

Z volební strany č. 2 Sdružení nezávislých kandidátů II
1. Jaromír Jirka počet hlasů 200
2. Jana Žouželková 200
3. Jaroslav Šarda 187
4. Nela Frödová 165
5. Dagmar Špačková 149
6. Petr Brožek 181



Poděkování zastupitelům za práci v uplynulém volebním období

Jsou za námi komunální volby. To znamená, že máme za sebou volební období 2018 - 2022. 
Velká  část  volebního  období  byla  poznamenána  událostmi,  které  jsme  si  nedokázali  vůbec  představit.
Začátkem roku 2020 to celé začalo epidemií Covidu 19, která naše životy silně ovlivňovala prakticky až do
konce roku 2021. Když už to začalo vypadat, že se náš život vrátí do normálu, následoval začátek války na
Ukrajině provázený vlnou uprchlíků, z nichž někteří u nás žijí dosud. 
K těmto problémům se přidala velká inflace a aby toho nebylo málo, tak ji doplnily vysoké ceny energií a
nedostatek běžných paliv. 
V  souvislosti  s  uvedeným  mě  velmi  potěšila  ochota  a  upřímná  snaha  našich  občanů  pomáhat  všem
potřebným. Ať už se jednalo o nabídky dovozu potravin, léků nebo jiných potřeb lidem, kteří byli uzavřeni
doma a z  důvodu nemoci  nebo obav z ní  se  nepohybovali  na veřejnosti,  nebo o nabídky nejrůznějšího
vybavení bytu pro Ukrajince v budově „malé školy“.
 Chci poděkovat všem členům zastupitelstva obce za čas a energii, které věnovali obci, jinými slovy nám
všem. Doba není jednoduchá a čerstvě zvolené zastupitelstvo bude muset řešit i věci, které jsme v minulosti
brali, jako bezproblémové a samozřejmé. Proto jsem rád, že do zastupitelstva byli zvoleni další mladí lidé, od
kterých si  slibuji,  že přinesou nový pohled na řadu věcí a  nové nápady, co dělat  jinak.  Členům nového
zastupitelstva bych rád popřál, aby jim jejich práce přinášela pokud možno radost a pocit uspokojení. 
   
Oběma členům zastupitelstva obce, kteří se rozhodli dále nekandidovat, přeji hodně zdraví a štěstí v dalším
osobním i pracovním životě.

Myslím si, že poděkování a ocenění si zaslouží i všichni, kdo byli ochotni nechat se napsat na kandidátní
listiny. Objevují se různé úvahy, že v naší republice je příliš mnoho obcí a že by bylo žádoucí je spojit do
větších celků. Jedním z argumentů, který zastánci spojování používají, je neochota lidí nechat se zvolit do
zastupitelských orgánů a starat se o místo, kde žijí. Dokud budeme v obci mít lidi, kteří takovou odvahu mají,
můžeme se takovým snahám bránit.             

Jaromír Jirka, starosta obce        
     

SVOZ VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU
Svozová firma  Marius Pedersen  provede podzimní sběr velkoobjemového odpadu v naší obci 
 v úterý 11. října 2022. Během podzimních měsíců by mělo SDH Martínkovice provést sběr železa.
Podrobnosti budou zveřejněny obvyklým způsobem na webových stránkách obce a na vývěskách.

UPOZORNĚNÍ: DO NÁDOB NA PLASTY   NEPATŘÍ A NESMÍ BÝT VKLÁDÁNY TYTO ODPADY  :
 Podlahové krytiny (linoleum, všechny druhy koberců, koberečky z automobilů)
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součástky
 Gumové/ nafukovací hračky
 Plavecké potřeby a zahradní bazény všech rozměrů
 Zahradní hadice
 Plastové blistry (platíčka od léků) obsahují alobal
 BATERIE všechny druhy – při spalování/drcení by mohlo dojít k     výbuchu!!!!!!!!!!!!!!!  
 Silně znečištěné plasty



 POZVÁNKA DO KNIHOVNY
Venku nás čeká už podzimní počasí, ale v knihovně vás uvítá příjemné prostředí, mnoho
nových knih a třeba i  horký čaj,  nebo káva.  Můžete si  popovídat,  sdělit  nejnovější
novinky, předat rady, recepty a prohlédnout si časopisy a knihy. Rádi vám s výběrem
pomůžeme.  Do  knihovny  nám vozí  celý  rok  knihy  z  Náchoda  a  po  přečtení  je
vyměňují za další nové knihy. Tímto je fond knih stále obměňovaný a můžete se těšit i
z novinek, které vyšly letos. Také se nám knihovna obohatila o knihy, které nám daroval
pan  L.  Košťál.  Za  všechny  knihy  mu moc  děkujeme.  Máme i  mnoho  knih  pro  děti  od
nejmenších (leporela) po nejstarší ( románky, detektivky). Kdo by měl chuť a nápady, jak vyrobit nějaké
maličkosti na podzimní výzdobu, nebo i na Vánoce, přijďte se pochlubit a získat obdivovatele a následníky. 
Všechny vás rádi uvítáme v novém otevíracím čase – každý čtvrtek od 14-17h v budově ZŠ Martínkovice
( vedlejší vchod )

Děkujeme i panu Ing. Vnukovi, který pomáhal s výukou českého jazyka zdejším Ukrajincům. 

OKRESNÍ FOTBALOVÁ SOUTĚŽ
Léto nám pomalu, ale jistě skončilo a po malé pauze nastupujeme opět na trávník. Již po třetí začínáme
sezónu v Božanově. V derby našich vesnic jsme již ve 23 minutě vedli 4:0 a tak skončil i první poločas.
Božanov nám nedal nic zadarmo a po vyhroceném zápase jsme nakonec vyhráli 5:4.
Momentálně  se  nacházíme na  krásném 3.  místě,  ale  konec  sezóny  je  daleko a  já  tajně  doufám v  lepší
umístění. :)
Významnou událostí bylo narození chlapečka našim členům Anetě Matějkové a Lukáši Mihálikovi, malého
Lukáška ( je to malý slávista :))) ). Tímto bych chtěl rodičům pogratulovat a doufám, že malý Lukáš jednou
bude také reprezentovat Jiskru.
Díky všem fanouškům za podporu.

Ivo Kollert
předseda T.J. Jiskra Martínkovice z.s.

POŘ. KLUB ZÁPASY VÝHRY REMÍZYPROHRY SKÓRE BODY

1. Loko. Meziměstí B 5 4 0 1 21:6 12
2. TJ Rasošky 5 4 0 1 9:7 12
3. Ji. Martínkovice 5 3 1 1 17:12 10
4. So.Mezilesí 5 3 0 2 18:8 9
5. So. Božanov 5 2 1 2 21:12 7
6. So.Otovice 5 1 1 3 9:10 4
7. So. Křinice 5 1 0 4 4:24 3
8. So. Heřmánkovice 5 0 1 4 5:25 1

Nejbližší zápasy okresní fotbalové soutěže se odehrají v následujících termínech:

sobota 1. 10. - 15.00 Sokol Otovice - T.J. Jiskra Martínkovice
sobota 8. 10. - 15.30 T.J. Jiskra Martínkovice - Sokol Křinice
neděle 16. 10. - 15.00 Loko. Meziměstí B - T.J. Jiskra Martínkovice
sobota 22. 10. - 15.00   T.J. Jiskra Martínkovice - Sokol Heřmánkovice
sobota 29. 10. - 14.30 TJ Rasošky -  T.J. Jiskra Martínkovice



Ohlédnutí za letními akcemi:
NOČNÍ SOUTĚŽ SDH MARTÍNKOVICE
První  červencový  večer  se  konala  Noční  soutěž  v
požárním  útoku  na  místním  sportovišti.  I  přes
nepřízeň počasí se sjela 4 družstva žen a 10 družstev
mužů. Martínkovickým utekly stupně vítězů doslova
o pár sekund. Měli však větší štěstí, než družstvo žen
i  mužů  z  Jetřichova,  kterým  se  útok  nepodařil
dokončit. 

Výsledky:
Ženy - 1. místo - SDH Lhota za Červ. Kostel. - 28:81
sec
2. místo - SDH Malá Čermná - 29:96 sec
3. místo - SDH Hynčice - 63:36 sec
4. místo - SDH Jetřichov - D - spadlý koš
Muži - 1. místo - SDH Lhota za Červ. Kost. - 21:93
sec
2. místo - SDH Hynčice - 23:69 sec

I další měsíce se naši hasiči zúčastnili soutěží v         3. místo - SDH Malá Čermná - 24:09 sec
okolních obcí. Koncem srpna se konal 3.ročník       4. místo - SDH Martínkovice - 26:10 sec
Pěkovského poháru, kde propozice jsou jiné než       5. místo - SDH Pěkov - 28:53 sec
u většiny hasičských soutěží – 4ks savic se spojují       6. místo - SDH Suchý Důl - 28:65 sec
jednotlivě, koš musí mít jak záchytné, tak ventilové       7. místo - SDH Bystré "B" - 29:78 se
lanko. Voda se nasává z rybníka a útok se běží do       8. místo - SDH Stárkov - 29:97 sec
kopce. Také si jednotliví členové losují pozici, mimo       9. místo - SDH Bystré "A" - 44:52 sec
strojníka. V této netradiční soutěži byli martínkovičtí     10. místo - SDH Jetřichov - D - rozpojené savice
první z pěti družstev. Koncem září ještě zabodovali v Suchém Dole. Zde za pěkného počasí obhájili třetí
místo  z  osmi  družstev,  které  dorazily.  Na závěr  soutěže  o  putovní  Svatováclavský  pohár  předvedli  své
dovednosti v požárním útoku i mladí hasiči ze Suchého Dolu.  
FOTO: Hasiči Broumov, fb

LETNÍ TANČÍRNA S PRIMA JAZZ BANDEM
Pod taktovkou Štěpána Přibyla jste mohli rozhýbat své
boky  16.  července.  Toho  dne  se  uskutečnila  Letní
tančírna s Prima Jazz Bandem na Chatě pod Korunou.
Sami  o  sobě  říkají  že  jsou:  „Sešlost  hudebních
nadšenců a  zároveň profesionálů  napříč  generacemi,
jenž má za cíl  vytvářet radostná koncertní a taneční
setkávání včetně šíření kvalitní  energické hudby. Při
koncertech  si  tak  říkajíc  "na  své"  přijdou  (nejen)
milovníci  klasického  swingu  a  fandové  tanečních
rytmů.“  Je  skvělé,  že  i  na  Broumovsku  je  řada
hudebníků,  kteří  nám chtějí  zpříjemnit  den.  A jejich
melodie to opravdu umí. 



ZA POKLADY BROUMOVSKA
Již  sedmnáctý  ročník  festivalu  Za  poklady
Broumovska přivedl do místního kostela sv. Martina
a  sv.  Jiří  skvělé  muzikanty,  osobnosti  světového
formátu.  Příjemná  atmosféra  koncertu,  možnost
sledovat dva talentované mladé muže a slyšet jejich
um. V neposlední řadě udělat dobrou věc a přispět na
opravu  kostelů.  To  vše  bylo  možné  v  podvečer
13.  srpna.  Vystoupili  zde,  s  hudbou  Johanna
Sebastiana  Bacha,  Bohuslava  Martinů  a  dalších,
vítězové komorní kategorie soutěže Concertino Praga
2021,  houslista  Kristian  Mráček  a  violoncellista
David Pěruška.  Škoda jen, že místních bychom zde napočítali na prstech jedné ruky.    Foto: Sára Valášková

LETY HORKOVZDUŠNÝCH BALÓNŮ
V ranních  hodinách 2.září  bylo  možné vidět  plejádu
barev  nad  broumovským  letištěm.  Nebylo  to  nic
jiného,  než  dvacetčtyři  obrovských  horkovzdušných
balónů.  Byla  to  neplánovaná  akce,  jelikož  se  mělo
startovat  od  České  Skalice,  ale  díky  nepříznivému
počasí se vzlétalo ze zdejšího letiště. Děkujeme panu
Ing. O. Priknerovi za zachycení nádherné podívané.

STUDENÁ SOUND
3.9.  2022  se  Na  Písku  v  Otovicích  uskutečnil  třetí
ročník akce Studená Sound. Jedná se o akci zaměřenou
na  regionální  kapely  hrající  vlastní  tvorbu.  Dva
předešlé  ročníky  proběhly  ve  Studené  Vodě  v
Božanově. Letošní program byl opravdu bohatý. Začal
v 15:00 a končil v brzkých ranních hodinách. Kapely dorazily z celé České republiky. Letošním „tahákem“
večera  byl  Mistr  Záviš.  Vstupné  bylo  symbolických  sto  korun.  Jelikož  vyšlo  krásné  počasí  tak  areál
navštívilo přes tři sta lidí. Celá událost by nemohla nikdy fungovat bez podpory mojí rodiny a sponzorů, kteří
nám zdarma zapůjčili potřebné věci. Příští ročník festivalu začínáme pomalu plánovat.

Na  začátku  letošního  jara  jsme  se  stali  novými
majiteli lyžařského areálu na Janovičkách. Areál jsme
se  rozhodli  modernizovat.  Začali  jsme  nezbytnou
úpravou terénu, kácením stromů, opravou přepravních
zařízení,  vybudování  pokladny,  bufetu,  wc  a
výstavbou  technického  zasněžování.  Již  tuto  zimní
sezónu bychom chtěli  návštěvníky přivítat  v  novém
kabátě.  Novinkou  bude  také  lyžařská  škola  a  nový
odbavovací  systém. Brzy také uvedeme do provozu
nové  webové  stránky  www.skijanovicky.cz,  kde
budou veškeré aktuální informace o provozu, včetně

webkamer. Celý areál bude zaměřen hlavně na rodiny s dětmi a měl by nabídnout klidné a hlavně dostupné
lyžování pro každého.

         Jakub Šafář



SEN 
Šestá benefice Police Symphony Orchestra byla snová
Kolik podob mohou mít sny? Kam nás jejich příběhy vedou? Dokážeme snům poručit? A dokážeme snít i ve
dne? Prý ten, kdo porozumí svým snům, porozumí lépe sám sobě. I proto Police Symphony Orchestra zvolili
snové téma pro svou připravovanou benefici, která se už po šesté odehrála v Broumovském výběžku. 
16.,  17.  a  18.  září  2022 na  broumovském letišti  odehrál  polický orchestr  další  velkou a první  hudebně
autorskou  benefici.  Velká  byla  jak  z  hlediska  výpravy,  tak  repertoáru.  Jednalo  se  
o další splněný sen orchestru, který před diváky předstoupí s premiérovým programem připraveným unikátně
pro tuto příležitost.   
Sen o zážitku
Členové Police Symphony Orchestra si také vysnili úplně nový koncept s repertoárem složeným a napsaným
přímo na míru hudebníkům, zpěvákům i  hostům. Tedy ryze autorský projekt.  Do světa,  kde je  všechno
možné,  návštěvníky  doprovodila  hudba  Jana  Lstibůrka  a  texty  Robina  Krále,  námět  Davida  Ostružára
zrežírovala Hana Mikolášková, scénu navrhl David Janošek. Zpívali mimo jiných Vendula Příhodová, Jozef
Hruškoci či v alternaci Jan Sklenář a Matěj Metoděj Štrunc. Zážitek umocnili tanečníci a akrobati nového
cirkusu,  kteří  rozhýbali  scénu šapitó ve speciálně sestavených choreografiích.  Vše doprovodil  nový sbor
Police Symphony Orchestra! Další ze snů, který se mladým hudebníkům vyplnil  už letos v březnu, kdy
oznámili, že shání zpěváky… přihlásily se jich desítky. Všechny jste mohli vidět a slyšet během jejich velké
podzimní premiéry. Objevili se ale také ti, které byste ani ve snu nečekali, slíbili tvůrci, kteří měsíc před
beneficí do světa vyslali jednu z tematických skladeb OBÁLKY, včetně videoklipu. 

Sen o obřím šapitó
O benefici odehrané v obřím „cirkusovém“ šapitó pro
tisíce  lidí  orchestr  snil  už  několik  let.  
V realitu se proměnil už v polovině září. Čtrnáct metrů
vysoký a sedmdesát metrů dlouhý koncertní stan pro
tisíc  pět  set  pohodlně  usazených  diváků  stál  na
broumovském letišti v Martínkovicích. Poprvé se tak
organizátoři ani návštěvníci nemuseli tolik ohlížet na
případné rozmary počasí. Orchestr přichystal cestu do
tajemné říše snů, kde mizí fyzikální zákony, kde platí
vlastní pravidla, kde lze potkat ty, kteří už odešli, nebo
být  tím,  kým  jsme  vždycky  chtěli  být.  Snad  se
odtamtud  všichni  vrátili  moudřejší,  aby  v  sobě
dokázali najít sílu k uskutečnění svých snů i ve dne.

Vždyť sny jsou to, co nás pohání a dává nám křídla.
Sen o pomoci
Dalším  snem  orchestru  byla  pomoc  starým  a  nemohoucím  lidem  v  regionu  Policka  
a  Broumovska,  kteří  mají  potíže  se  zajištěním základních  potřeb,  což  klade  vysoké  nároky  na  mobilní
pečovatelskou službu. A právě této službě poputují vybrané peněžní prostředky.  „Sníme o tom, že letošní
benefice bude velká také z pohledu finanční pomoci,” vysvětluje cílení orchestru jeho zakladatelka a máma
Petra  Soukupová:  „Počet  seniorů v našich končinách přibývá a my nechceme jen stát  stranou. Chceme
pomoci zlepšit podmínky péče o ně tak, aby  mohli zůstat v domácím prostředí mnohem déle a jejich pečující
členové rodiny měli lepší nabídku potřebných pomůcek. Chceme pomoci tam, kde je opravdu potřeba. I my
mlaďáci budeme takovou pomoc jednou potřebovat,“ dodává Petra Soukupová. Vstup na samotný koncert
byl podmíněn pouze úhradou paušálního rezervačního poplatku ve výši 100 Kč. 
Nad rámec pak mohl každý návštěvník přispět darem pro pečovatelské služby od 200 Kč po 10 000 Kč. 
Finanční příspěvek lze ale také stále poslat na transparentní účet s číslem 306175049/0300. (Ke konci
září  se  podařilo  vybrat  pouhých  900  tis.  Kč.  Dary  se  mohou  posílat  do  konce  října.  Pozn.red.)
„Náš sen je vybrat alespoň 2 000 000 Kč. Za vybrané peníze nakoupíme dva automobily, které pomohou
většímu  počtu  seniorů  a  ulehčí  práci  pečovatelkám.  Pomůžeme  také  zvelebit  pracovní  prostředí  pro
pečovatelky v Polici nad Metují a do Broumova pořídíme vybavení pro rodiny, které se o své blízké starají v
domácím prostředí a potřebují k tomu adekvátní zařízení. Když každý přidá 400 Kč, může se náš sen stát
skutečností,” doplňuje Petra Soukupová.       Za PSO Lucie Peterková



 Jak bylo uvedeno, cílem
benefice  bylo  vybrat  2
miliony  korun  pro
poskytovatele  sociálních
služeb  na  Broumovsku a
Policku.  Jedná  se  o  cíl
velmi  bohulibý,  protože
vybrané  peníze  zůstanou
v  regionu  a  je  jasné,  že
budou  použity  na
potřebnou  věc.
Matematika  zní  jasně.
Uskutečnily  se  3
koncerty,  každý
navštívený  minimálně
1500  diváky.  Aby  byly
vybrány 2 miliony korun,
musel  by  každý  z  nich
zaplatit  444  Kč.
Pořadatelé však mluvili o

tom, že na každém koncertu bylo okolo 1700 diváků a tady se už dostáváme pod 400 Kč na 1 návštěvníka.
Rozumím tomu, že pro někoho to není úplně málo peněz, zvlášť v dnešní nejisté době. Co mě však zaráží je
skutečnost,  že  vybraná  částka  byla  nakonec  pouze  800 tisíc  Kč.  Jinými  slovy každý návštěvník  přispěl
průměrně 157 korunami.
Kdo na koncertě byl, dokáže si asi představit, jakou práci a úsilí museli pořadatelé do organizace vložit.
Kolik lidí se podílelo na přípravě celé akce, která byla mimochodem velkolepá a výsledkem  je zklamání. 
Píšu o tom ze 2 důvodů.
1.  Pokud by někdo chtěl  podobný program navštívit  třeba  v krajském městě,  vstupenka by jistě  nebyla
levnější než 1000 Kč a veškerý zisk by zůstal pořádající agentuře.

2. Myslím si, že nadšení a zapálení pro věc, s jakými do toho mladí pořadatelé šli, si zasloužilo podstatně
větší podporu a nejsem si jistý, jestli příště najdou dost síly pustit se do podobné akce znovu. 

Jaromír Jirka

MARTÍNKOVICE, JAK JE NEPAMATUJETE
V sobotu 10. září se uskutečnila Procházka Martínkovicemi, jak je nepamatujete.
Setkání bylo zorganizováno k příležitosti překladu německé knihy Märzdorf o
historii Martínkovic. Kniha od autorů Huga Kleinera a Rudolfa Walzela vyšla
v němčině  v roce  1991,  tedy  mnoho  let  po  odsunu,  a  to  z paměti  původních
německých obyvatel. Kniha dnes byla přeložena pro přiblížení vzhledu obce a
každodenního života tehdejších obyvatel  jedné z největších obcí  Broumovska.
Druhou příležitostí bylo to, že do Martínkovic přijeli pamětníci paní Franke (93
let)  a  pan  Hecht  (90  let),  kteří  Martínkovice  zažili  tak,  jak  je  mnozí  z nás
nepamatují. Podělili se s námi o jejich osobní zážitky formou vyprávění o obci a
životě  v ní.  Vzhledem  k  tomu,  že  pamětníci  mluvili  pouze  německy,  jejich
vyprávění  bylo  překládané  překladatelkou  Dášou  Heeg,  která  přeložila  i
samotnou knížku.



   Výchozí místo začátku procházky bylo naplánované na spodní konec Martínkovic u mostu přes Stěnavu.
Za hojného počtu účastníků procházky (přes 80 lidí) se průvod účastníků vydal vesnicí nahoru. Bohužel nám
předpověď počasí nebyla nakloněna a krátce pro 14 hodině se naplnila a spustil se velmi silný déšť, kdy se
účastníci  museli  schovat  do
aut,  autobusu,  autobusové
zastávky  nebo  pod  vlastní
deštníky,  aby  jim  alespoň
kousek oblečení zůstal suchý.
Vypadalo  to,  že  to  bude
pouze  silná  přeháňka,  která
brzy odejde, ale to se nestalo.
Bohužel  jsme  stihli  pouze
jednu  komentovanou
zastávku.  Po  chvíli  čekání
jsme nakonec zvolili náhradní
plán,  a  to  přesunout  se  na
Chatu pod Korunou. 
  Na  chatě  bylo  vytvořené
zázemí  pro  účastníky
procházky  včetně
občerstvení, které nám umožnilo pokračovat suchou nohou virtuální procházkou po obci. Během vyprávění
pamětníků byly  na plátno  promítané  dobové fotografie  z jejich  soukromých sbírek,  které  komentovali  a
pomocí nich se vrátili  v čase,  aby přiblížili  chod života v jejich době okořeněné o jejich osobní zážitky.
Vyprávění  trvalo  cca  2  hodiny  a  bylo  zakončené
závěrečnými  otázkami  účastníků  směřovanými
k pamětníkům.  Poté  následovala  volná  diskuze  a
postupné doznívání celého setkání v přátelském duchu.
  Děkujeme všem za účast na procházce Martínkovicemi
a  pomoc  při  přesouvání  účastníků  na  Chatu  pod
Korunou! Moc nás potěšil tak velký zájem a věříme, že
jste si to užili stejně jako my.
Speciální  poděkování  patří  obci  Martínkovice  za
finanční podporu, díky které knížka vyšla. Kniha byla k
dostání na obecním úřadě v Martínkovicích. Vzhledem
k  velkému  zájmu  se  rychle  vyprodala,  proto  se  řeší
dotisk. O dodání dalších knih na obecní úřad budeme
informovat rozhlasem, nebo na stránkách fb.
Dále pak děkujeme za finanční podporu:
krajanskému spolku Heimatkreis Braunau / Sudetenland
e.V.
Česko-německému fondu budoucnosti
HOBRA – Školník, s.r.o., Broumov
a Mlýn Korunka, Čermná nad Orlicí

Za organizátorský tým
Petra Novotná



DEN OTEVŘENÉHO LETIŠTĚ
V sobotu 24. září proběhl Den otevřeného letiště, který pořádal Benediktinský aeroklub Broumov. Již od rána
bylo slunečno, čemuž předem málokdo věřil, vzhledem k předchozímu propršenému týdnu. I díky tomuto
vydařenému počasí  se  na  letišti  vystřídalo  až  500 návštěvníků.  Největší  zájem byl  o  navijákové  starty,
kterých  se  na  dvou  kluzácích  typu  Bergfalke  odlétalo  96.  Našim  pilotům  naštěstí  přiletěli  s navijáky
vypomoci i piloti ze spřáteleného letiště ve Velkém Poříčí, za což jim velice děkujeme. Jen na větroních se
však nelétalo. Pro příznivce motorového létání byla připravena hned čtveřice letounů, z nichž nejvíce odlétal
čtyřmístný Piper PA 28.  Ten přiletěl již v pátek z Příbrami a v sobotu se celý den nezastavil,  jelikož ho
mohly využít i rodiny s dětmi. Z dalších motoráků byly dva soukromé, a to Sirius pana Otakara Priknera a
Zephyr pana Jarka Wisniewskeho. Poslední z motorových letadel bylo klubové Echo, jež aeroklub pořídil
v letošním roce z Itálie. 
Létání nicméně nebylo to jediné, co mohli návštěvníci na letišti dělat. Pro děti byl zapůjčen skákací hrad od
obce Martínkovice, občerstvení zajistil pan Leoš Novotný. Dále zde byla vystavena celá flotila našich letadel,
k nimž byl v případě zájmu podán i výklad. Pro odpočinek mohli přihlížející využít lavičky od pana Karla
France.  
Pro zajímavost přidáváme i nálet jednotlivých letadel:
Piper PA128 – 4h 20min
Echo – 3h 30min
Sirius – 2h 10min
Zephyr – 1h 5min
V závěru bych chtěl  poděkovat všem členům klubu i
jejich rodinným příslušníkům za organizaci této akce.
Doufám,  že  příští  rok  na  tento  úspěšný  ročník
navážeme alespoň ve stejném rozsahu jako letos.

Za letiště Broumov VLP Michal Janda
     foto: O.Prikner

Životní jubileum oslavili v těchto měsících

červenec srpen září
Jindřich Vajsar Helena Slezáková Věra Janeková
Svatopluk Fröde Filip Tichý 

Anna Kašpárková
Luboš Jansa
Libuše Dvořáková
Vladimír Opršál
Václav Líbal
Luboš Košťál

Vydal Obecní úřad Martínkovice 

E-mail: obec.martinkovice@tiscali.cz



Stomatologická pohotovost v 4. čtvrtletí 2022 
ordinační hodiny:             sobota, neděle, svátek 08.00 - 12.00 hod.  

datum služby
rok 2022

jméno lékaře adresa ordinace telefon

01.10. a 02. 10. MUDr. Daniel Blažek
17. listopadu 388, 

Police nad Metují

491 543 844

08.10. a 09. 10. MDDr. Pavel Jirásek
Běloveská 123,

Náchod
703 600 915

15.10. a 16. 10. MUDr. Renata Čábelková
Jiřího z Poděbrad 937,

Hronov

491 482 911

22.10. a 23. 10. MDDr. Petr Houštěk Machov 119
602 333 466

28. 10. MUDr. Jan Kubec
17. listopadu 388, 

Police nad Metují

491 543 398

29. 10. a 30. 10. MUDr. Jana Malíková
Denisovo nábřeží 665,

Náchod

491 428 885

05.11. a 06. 11. MDDr. Marcela Špačková Běloveská 123, Náchod 703 600 915

12. 11. a 13. 11.
MDDr. Jan Petřík Kamenice 113 (Pasáž 

Magnum), Náchod
724 086 199

17. 11. MUDr. Vjačeslav Ogriščenko
ZS VEBA – Olivětín 66, 

Broumov
491 502 425

19. 11. a 20.11. MUDr. Alena Zdražilová
Denisovo nábřeží 665, 

Náchod

491 427 548

26. 11. a 27. 11. MUDr. Ladislav Růžička ml. Poliklinika Broumov
603 479 132

03. 12. a 04. 12. MDDr. Lucie Škodová Třísková
Krásnohorské 672,

Náchod

737 449 355

10. 12. a 11. 12. MUDr. Lukáš Neoral
17. listopadu 291, 

Police nad Metují

602 333 427

17. 12. a 18. 12. MUDr. Ivana Vejmolová 
Náchodská 548,

Velké Poříčí
491 482 000

24. 12. NEOBSAZENO

zubní pohotovost je 

sloužena v dalších 7 

oblastech v 

Královéhradeckém kraji

a ve Fakultní nemocnici

Hradec Králové 

25. 12. MUDr. Tereza Štrasová
Denisovo nábřeží 665,

Náchod

491 424 921

26. 12. MUDr. Jana Šimková Vaňková
Sokolská 215,

Červený Kostelec
491 463 421

31.12. MUDr. Radmila Sedláčková, MSc.
Kostelecká 1204,

Náchod

491 426 926

01. 01. 2023 MUDr. Jan Kubec
17. listopadu 388, 

Police nad Metují

491 543 398
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